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AZ ÓBUDAI EGYETEM 
ÚJABB ÖT ÉVRE  
SZEREZTE MEG A MAB  
AKKREDITÁLT STÁTUSZT 

Az Óbudai Egyetemet a 
Magyar Felsőoktatási 
Akkreditációs Bizottság 
(MAB) 2018-ban lefolytatott 
intézményakkreditációs 
vizsgálata eredményeként 
feltétel nélkül akkreditálta, 
és az akkreditáció hatálya 
2023. december 31-ig szólt. 
Az akkreditációs hatály 
megújítása érdekében az ÓE 
rektora 2023-ban ismételten 
kezdeményezte a MAB-nál 
az akkreditációs eljárás 
lefolytatását. Az eljárások 
eredményeit rögzítő MAB-
határozatokat és Látogató 
Bizottsági Jelentéseket a 
MAB Testület 2024. február 
23-i ülésén hagyták jóvá, 
amelyről a MAB hivatalos 
értesítést küldött az 
egyetem részére. 

A MAB az Európai Felsőokta-
tási Minőségbiztosítási Szer-
vezetek Szövetségnek (ENQA) 
tagjaként az általa végzett akk-
reditációs tevékenységével te-
remti meg annak lehetőségét 
a felsőoktatási intézmények 
számára, hogy azok a nemzet-
közi felsőoktatási térségben 
hitelesített módon, a felsőok-
tatási minőségbiztosítás euró-
pai sztenderdjei (Standards and 
Guidelines in the European Hig-
her Education Area, ESG 2015) 
szerint működő intézményként 
váljanak láthatóvá. 

A MAB az intézményi felké-
résnek megfelelően felállította 
az akkreditációs eljárást végző 
17 tagú látogató bizottságot és 
2023. november 15-16. között 

lefolytatta az intézményakk-
reditációs eljárását, amelynek 
keretében ESG 2015 alapján ér-
tékelte az Óbudai Egyetemen 
folyó képzések, tudományos 
kutatások feltételeit. Ezzel ösz-
szefüggésben vizsgálta az in-

tézmény alaptevékenységeit, 
működését, személyi és infra-
strukturális ellátottságát, vala-
mint a minőségbiztosítási rend-
szerét.

A MAB eljárásrendje értelmé-
ben, a Testület akkreditációra 
vonatkozó döntései és jelen-
tései nyilvánosak, a MAB hon-
lapján, valamint az Európai Fel-
sőoktatási Minőségbiztosítási 
Regiszter DEQAR adatbázisában 
hozzáférhetők.

A MAB Testület az Óbudai 
Egyetemet 5 évre, 2029. feb-
ruár 23-ig akkreditálja, 2025. 
október 15-ig előrehaladási je-
lentés megküldésével, és a mi-
nőségbiztosítási feladatkörre 
kiterjedő, 2026. december 31-
ig lefolytatandó követő eljárás 
közbeiktatásával.

ÓE
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KÖSZÖNET minden munkatársnak, aki az akkreditá-

ciós eljárásokra történő előkészületekben, azok lebonyo-

lításában közvetlen, vagy közvetett munkája révén részt 

vett és hozzájárult a sikeres megvalósításhoz!

A doktori iskolák is megfeleltek 

Az Óbudai Egyetem Alkalmazott Informatikai és Alkalmazott 
Matematikai Doktori Iskolája, az Anyagtudományok és Techno-
lógiák Doktori Iskolája, valamint Biztonságtudományi Doktori 
Iskolája 2023. november 15-16. között – az intézményakkreditá-
ciós eljárással egyidejűleg – sikeresen teljesítette a MAB akkredi-
tációs eljárásban elvárt követelményeket. Az eljárások eredmé-
nyeit rögzítő MAB határozatok és Látogató Bizottsági Jelentések 
a MAB Testület 2024. február 23-i ülésén kerültek jóváhagyásra, 
amelyről a MAB hivatalos értesítést küldött az Egyetem részére. 

A jelen eljárás kertében vizsgált három doktori iskola akkredi-
tációs hatálya egységesen 3 évre szól, 2027. február 23-ig érvé-
nyes.



Prof. Dr. Kovács Levente rektori pályázatát ismertetve 
elmondta, hogy legfontosabb feladat a 2029-ig tartó időszakban 
az elért eredmények stabilizálása, az adminisztrációs 
folyamatok hatékonyságának növelése, a növekedési pálya 
fenntartása, előrelépés a tehetséggondozás területén, a 
nemzetközi reputáció erősítése, valamint a kutatásfejlesztési 
aktivitás növelése pályázatokkal, növekedő ipari bevételekkel, 
valamint a science parkok megépítésével és az innovációs 
szemlélet kialakításával.

Az Óbudai Egyetem az ország 
egyik legfiatalabb egyeteme, 
idén ünnepli alapításának 15. 
évfordulóját, bár jogelőd fel-
sőoktatási intézményként 145 
éves múlttal rendelkezik – hang-
súlyozta a szenátusi döntést és 
kuratóriumi jóváhagyást követő-
en Prof. Dr. Kovács Levente. Mint 
fogalmazott: az elmúlt öt évben 
kiemelt feladat volt az Óbudai 
Egyetem képzési portfóliójának 
szélesítése és tudományos alap-
jainak megerősítése. A következő 
öt évben mindent megtesznek 
annak érdekében, hogy műszaki 
területen továbbra is meghatá-
rozó felsőoktatási intézmény le-
gyen az Óbudai Egyetem hazai és 
régiós szinten.

A rektorválasztás szabályai sze-
rint az eljárás a köztársasági el-
nök általi kinevezéssel zárul, az új 
rektori ciklus 2024. július 15-ével 
veszi kezdetét.

Tóth Ildikó
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ÚJABB ÖT ÉVRE  
KOVÁCS LEVENTÉT  
VÁLASZTOTTÁK  
AZ EGYETEM 
REKTORÁVÁ

Az Óbudai Egyetem Szenátusa 2024. 
február 26-i ülésén – titkos szavazáson – 
egyhangúlag támogatta Prof. Dr. Kovács 
Levente rektori pályázatát. A fenntartói 
jogokat gyakorló Rudolf Kalman Óbudai 
Egyetemért Alapítvány kuratóriuma a 
szenátusi döntést február 27-i ülésén 
egyhangúlag hagyta jóvá. A kinevezési 
folyamat a köztársasági elnök általi 
kinevezéssel zárul le. Prof. Dr. Kovács 
Levente 2019 óta vezeti az intézményt, jelen 
rektori kinevezése ötéves időtartamra, 
 2029-ig szól – tájékoztatott  
Dr. Cser-Palkovics András kuratóriumi elnök.

A Rudolf Kalman Óbudai Egye-
temért Alapítvány kuratóriuma 
által kiírt pályázati felhívására 
egy pályamű érkezett a decem-
ber végi határidő lejártáig – tá-
jékoztatott Dr. Cser-Palkovics 
András. Megjegyezte: a pályá-
zatot az egyetem munkatársai 
és döntéshozó fórumai megis-
merték, azt egyhangúlag támo-
gatták. Az egyetemi autonómia 
elvárásainak megfelelően, a 
fenntartó alapítvány elfogadta 
és jóváhagyta a Szenátus dönté-
sét, és így a következő öt évben 
ismét Prof. Dr. Kovács Levente 
irányítja az Óbudai Egyetemet 
biztosítva az intézmény nyugodt 
és kiegyensúlyozott működését 
– tette hozzá Dr. Cser-Palkovics 
András
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Prof. Dr. Kovács Levente em-
lékeztetett: egyik fő célkitűzése 
az volt, hogy az Óbudai Egyetem 
a XXI. századi ipar kihívásainak 
megfelelően új és fenntartható 
fejlődési pályára álljon, valamint 

hogy a képzési profiljába tar-
tozó kutatásokban és ipari fej-
lesztések tekintetében hazánk a 
Kárpát-medence és a közép-ke-
let-európai régió meghatározó 
egyetemévé váljon. Ahhoz, hogy 

mindez megvalósuljunk, szükség 
volt a hatékonyabb szervezeti 
struktúra kialakítására, felkészült 
oktatókra, minőségi hallgatókra, 
jól működő, erős nemzetközi kap-
csolatok kialakítására, sikeres pá-
lyázatokra, erős kutatás-fejlesz-
tési tevékenységre, stabil céges 
kapcsolati hálóra, nemzetközi el-
ismertségre, társadalmi szerep-
vállalásra.

A tervekről

Prof. Dr. Kovács Levente 
kijelentette: elkötelezett 
a kiegyensúlyozott és 
dinamikus növekedés mellett. 
A munka folytatására 
tett ígéretet, melynek 
sikerességéhez továbbra is 
csapatmunkára lesz szükség. 

Az elért eredményeket stabili-
zálni, a növekedési pályát pedig 
fent kell tartani.  A rektor a haté-
kony és versenyképes egyetem 
zálogát az oktatás, kutatás, in-
nováció hármasában látja, mely-
nek védjegye a hallgató. A lehe-
tőségekről szólva a nemzetközi 
rangsorokban történő további 
előrelépést, az akadémiai életpá-
lya-modell kidolgozását, a scien-
ce parkok létrehozását emelte ki.

A rektor hangsúlyozta: az inno-
vatív, befektetői egyetemről szó-
ló elképzelés az akadémiai oldal, 
az ipari szereplők, a kormányzat, 
az egyetemi közösség és a civil 
társadalom együttműködése 
révén valósulhat meg. Straté-
giája építőköveinek az oktatás, 

ÖSSZDOLGOZÓI  
ÉRTEKEZLET AZ ELMÚLT 
ÖT ÉV EREDMÉNYEIRŐL

Az Óbudai Egyetem nemcsak láthatóvá vált, de sok 
szempontból berobbant a nemzetközi köztudatba 
– emelte ki Prof. Dr. Kovács Levente rektor azon 
az összdolgozói értekezleten, amelyen bemutatta 
rektori terveinek megvalósítását, az elmúlt öt 
évben elért eredményeket és jövőbeni terveket. 
A fórumon Dr. Cser-Palkovics András, a Rudolf 
Kalman Óbudai Egyetemért Alapítvány kuratóriumi 
elnöke elismerően szólt a rektor irányítása alatt 
megvalósult, kiegyensúlyozott működésről és a 
gyorsütemben megvalósított tervekről. Az esemény 
levezető elnöke Prof. Dr. Molnár András általános 
rektorhelyettes volt.

A számos kihívás ellenére az 
Óbudai Egyetemet az elmúlt öt 
évben a stabilitás, a nyugodt, ki-
számítható növekedés jellemezte 
– jelentette ki Dr. Cser-Palkovics 
András. Kiemelte: az állam által 

elvárt indikátorok teljesítése a 
magas színvonalon irányított in-
tézményben, közös munka ered-
ménye. Az alapítvány továbbra is 
garantálja az egyetem kiegyen-
súlyozott, autonóm működését – 

jelentette ki a kuratóriumi elnök, 
aki elismerően beszélt egyebek 
mellett az energiaválság sikeres 
menedzseléséről, valamint az 
ipari partnerekkel kialakított szo-
ros együttműködésekről.



PROF. DR. KOVÁCS LEVENTE  
SIKERESEN VÉDTE MEG AKADÉMIAI 
DOKTORI ÉRTEKEZÉSÉT

Személyre szabott élettani modellezés és 
szabályozás robusztus irányításelméleti 
módszerekkel című MTA-doktori értekezé-
sét sikerrel védte meg  
Prof. Dr. Kovács Levente rektor a HUN-REN 
SZTAKI dísztermében. 

Amint fogalmazott: tudományos pályám kiemel-
kedő eseménye volt a nagydoktori védésem napja. 
A Keviczky László professzor által vezetett bírá-
lóbizottság értekezésemet alkalmasnak találta (95 
százalékos eredménnyel), hogy elnyerjem a Magyar 
Tudományos Akadémia doktora címet. 

Ez az elérhető legmagasabb tudo-
mányos fokozat Magyarországon. Bi-
zonyos szempontból ez tudományos 
pályám egyik kiemelkedő eseménye, 
több mint két évtizedes kutatási te-
vékenységem összegzése. Hogy idáig 
elértem, nagyon sokaknak tartozom 
köszönettel. Elsősorban édesapám-
nak, Kovács Bélának, aki felkeltette 
bennem a tudományok iránti érdek-
lődést, tanáraimnak, mentoraimnak, 
kollégáimnak, kutatócsapatomnak 
az Óbudai Egyetemen. Nagy hálával 

tartozom családomnak a támogatásért, édesanyám 
odaadása, húgom értő figyelme, feleségem folya-
matos helytállása és gyermekeim szeretete segítet-
tek a sikerhez.

Th
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kutatás, infrastrukturális háttér 
egységét jelölte meg. A minőségi 
szélesítés részét képezi az inno-
váció-menedzsment, az oktatás 
erősítése a határon túli intézmé-
nyekben és a vidéki helyszíneken. 
További cél a hallgatói létszám je-
lentős növelése, kutatás terén a 
stratégiai irányok szélesítése, tu-
dományos teljesítmény növelése, 
az ipari kutatás és hasznosítás, 
valamint az ESG és green metric. 
Prof. Dr. Kovács Levente megerő-

sítette: „a tudásalapú társadalom 
létrehozására törekszünk. A cél, 
hogy nemzetközileg jegyzett, in-
novatív, befektető egyetemmé vál-
junk, melyhez többek közt a Rudolf 
Kálmán Óbudai Egyetemért Ala-
pítvány további támogatására, új 
típusú tantervek bevezetésére, a te-
hetséggondozás erősítésére, újabb 
doktori iskola létrehozására, ipari 
tanszékek létesítésére, ipar-orien-
tált tudományos kiválóságra, az 
innovációs ökoszisztéma erősítésé-

re elengedhetetlenül szükség van. 
Továbbra is a XXI. század meghatá-
rozó műszaki egyetemévé kívánom 
tenni az Óbudai Egyetemet!” – tette 
hozzá a rektor.

További részletek a honlapon: 
h t t p s : / / u n i - o b u d a .

hu/2024/02/05/kiegyensulyozot-
tan-mukodik-gyorsutemben-fej-
lodik-az-obudai-egyetem/ 

Szeberényi Csilla
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ÚJ MOBILITÁS,  
MÉG TÖBB LEHETŐSÉG

A nemzetközi 
tapasztalatok és 
ismeretek megszerzését 
támogatja a Pannónia 
Ösztöndíjprogram – 
hívta fel a figyelmet 
Prof. Dr. Kovács Levente. 
Támogatott keretek 
között tanulhat és 
szerezhet szakmai 
gyakorlatot a világ 
számos országában 
az Óbudai Egyetem 
minden hallgatója – 
tette hozzá a rektor, 
aki elmondta, hogy 
rövid és hosszú távú 
mobilitási programokra 
lehet jelentkezni már 
a 2024/2025-ös tanév 
őszi félévére. Első 
alkalommal március 10-
éig lehet pályázni.

GÁBOR DÉNES-DÍJASOK 
KLUBJA

Prof. Dr. Kovács Levente rek-
tor „A rák megszelídítése: személyre 
szabott rákterápia modellalapú irá-
nyítástechnikai módszerekkel” cím-
mel tartott előadást, míg Dr. Sápi 
Zoltán, a Semmelweis Egyetem I. 
számú Patológiai és Kísérleti Rák-
kutató Intézetének professzora a 
liposarcomák személyre szabott 
kezelésében elért legújabb ered-
ményeiről beszélt a Gábor Dénes- 
díjasok Klubja Egyesület február 
29-ei rendezvényén.

Az előadásokról szóló cikkünk a 
honlapon olvasható.

Sz. 
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KINYÍLIK A VILÁG  
A MOBILITÁSI PROGRAMON 
RÉSZTVEVŐK SZÁMÁRA

Az Óbudai Egyetemen március elsejétől indul a jelentkezés a Pannónia 
Ösztöndíjprogramra. A mobilitási pályázat révén számos külföldi egyetemen 
szerezhetnek értékes tapasztalatokat és életre szóló élményeket a hallgatók. 

Az egyetem Keleti Károly Gaz-
dasági Karának két gazdálkodási 
és menedzsment szakos hall-
gatóját Schott Lucát és Halgas 
Mátét kérdeztük a külföldi tanul-
mányairól és a kint szerzett élmé-
nyeiről, tapasztalatairól. 

A Schott Lucával és Halgas Má-
téval készült interjú a honlapon 
olvasható.

Mészáros Dávid Szilárd

A Pannónia Ösztöndíjprogra-
mot az eddigi mobilitási lehető-
ségekhez képest jóval rugalma-
sabb és sokkal jobban illeszkedik 
a hallgatói igényekhez – fogalma-
zott Prof. Dr. Kovács Levente, 
hozzátéve, hogy számos előnnyel 
jár a Pannónia Programmal kül-
földön tapasztalatokat szerezni. 
Ilyen például a teljes kreditelis-
merés, így a kiutazó hallgatónak 
biztosan nem kell félévet halasz-
tania, de hasonlóan biztonságot 
adhat az is, hogy nem kell tartani 
az önköltséges képzésbe való át-
sorolástól sem, ott folytathatják 
a tanulmányokat, ahol éppen 
tartottak. A rektor az előnyök is-
mertetve ejtett szót a nyelvi kom-
petenciát igazoló kreditekről, va-
lamint a nyelvi kritériumtárgy 
teljesítése alól is mentesülés le-
hetőségét. Azok az ÓE-hallgatók, 
akik a Pannónia Program kere-
tében vesznek részt külföldön 
részképzésben vagy szakmai  
gyakorlaton, tíz plusz tokent, szá-
mos kedvezményre jogosító a 
virtuális fizetőeszközt is kapnak, 
illetve plusz öt kredit jár majd egy 
szabadon választható mobilitási 
tantárgyért.

A korábbiakhoz képest maga-
sabb, havi 350 000-400 000 fo-
rintos ösztöndíjhoz kisegítő tá-
mogatások is járhatnak, hosszú 
távú mobilitás esetén havi 100 
000, rövid távú mobilitás esetén 
pedig napi 2500 forint.

A most induló Pannónia 
Ösztöndíjprogram első 
ütemében a 2024/2025. 
tanév őszi félévi hosszú távú 
mobilitásra (2 hónaptól 
3 vagy 5 hónapig) lehet 
jelentkezni.

Az Óbudai Egyetem partne-
regyetemeinek egyikén lehet 
részképzésben részt venni (ta-
nulmányok) külföldi egyetemen, 
cégnél, szakmai szervezetnél 
vagy nonprofit szervezetnél szak-
mai gyakorlatot vagy kutatási te-
vékenységet lehet teljesíteni.

Bármely képzési szintről, bár-
milyen munkarendben tanuló 
hallgató pályázhat. részképzést 
teljesíteni az Óbudai Egyetem 
egyik partneregyetemén lehet.

JELENTKEZÉSI  
HATÁRIDŐK

Részképzés: 2024. március 10. 
vasárnap, 23.59 óra (a pályázati 
felület 2024. március 1-jén nyílik 
meg)

Szakmai gyakorlat: folyama-
tosan, legkésőbb a szakmai gya-
korlat kezdő napja előtt 2 hónap-
pal be kell nyújtani a pályázatot.

Hosszú, kutatási célú mobi-
litás: folyamatosan, legkésőbb a 
mobilitás kezdő napja előtt 2 hó-
nappal be kell nyújtani a pályáza-
tot.

A Pannónia Ösztöndíjpályázat-
ról bővebben: https://uni-obuda.
hu/pannonia-osztondijprogram

Világot látni, egy másik orszá-
got, egy külföldi egyetem képzé-
seit megismerni nemcsak nagy 
kaland, de tudásunk olyan ta-
pasztalatokkal bővülhet, amely 
későbbi munkánkat is segítheti. 
Arra bátorítok mindenkit, hogy 
ismerje meg az új mobilitási 
programot, és éljen a pályázat 
adta lehetőségekkel – tette hozzá 
Prof. Dr. Kovács Levente.

Tóth Ildikó 
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hozásához járul hozzá. A megva-
lósítás pozitív hatást gyakorol az 
ország, a térség és az EU egész-
ségipari dinamikájára, elősegíti az 
egyetemi tudásra épülő techno-
lógiatranszfer tevékenységeket, 
és az iparági klaszterbe szervező-
dést nemzeti és nemzetközi szin-
ten egyaránt. A kiválósági központ 
tervezett fókuszterületei között 
szerepel majd a Magyarország or-
vostechnikai és védelmi iparának 
megerősítése, a vészhelyzeti esz-
közfejlesztés, az egyedülálló ma-
gyar tömeglélegeztető rendszer, a 

MASSVENTIL-projekt fejlesztése.

Az Óbudai Egyetem, a Tudomá-
nyos és Innovációs Park, meg-
határozó orvostechnikai iparági 
vállalkozás, valamint a klaszter 
közötti kiemelt stratégia együtt-
működés alapot teremt az inno-
váció, a gazdasági növekedés és 
a fenntartható fejlődés elősegí-
tésére, valamint a regionális és 
nemzetközi versenyképesség 
erősítésére.

Szeberényi Csilla

ORVOSTECHNIKAI  
KIVÁLÓSÁGI KÖZPONTOT 
HOZ LÉTRE AZ ÓE,  
A MEDIKLASZTER  
ÉS A MEDICOR

Az egyetemi kutatás-fejleszté-
sek ipari hasznosulása a hazai 
versenyképesség egyik alappil-
lére – hangsúlyozta Prof. Dr. Ko-
vács Levente. Mint fogalmazott: 
az Óbudai Egyetem az orvos-
technikai fejlesztések és egész-
ségipari innovációk egyik élen-
járó műhelye Magyarországon.  

A kiválósági központ létrehozá-
sa hatékonyan mozdíthatja elő 
a magyar és közép-kelet-euró-
pai medtech-szervezetek, -cégek 
kapcsolatainak bővítését, in-
novációját, közös hazai és nem-
zetközi lehetőségeit. Az együtt-
működés helyszíne a Zsámbéki 
Tudományos és Innovációs Park 

lesz – hívta fel a figyelmet a rek-
tor megemlítve, hogy a Medicor 
Zrt-vel és a Mediklaszterrel el-
sőként Magyarországon közös 
Orvostechnikai Ipari Tanszéket 
alapítottak két évvel ezelőtt az 
Óbudai Egyetemen.

A most aláírt dokumentum sze-
rint kiemelt cél a MediKlaszter, a 
Medicor, az Óbudai Egyetem, va-
lamint a Zsámbéki Tudományos 
és Innovációs Park közötti együtt-
működések összehangolása, va-
lamint olyan innovatív orvostech-
nikai fejlődési irány kijelölése, 
amelyet kutatások, szolgáltatások 
és iparági oktatási, képzési tevé-
kenységek nyújtásával és össze-
hangolt fejlesztésével kívánnak el-
érni. A stratégiai együttműködés 
egyik fő iránya, egy Közép-euró-
pai Orvostechnikai Innovációs Ki-
válósági Központ megvalósítása, 
amely nemzetközi viszonylatban 
is versenyképes orvostechnikai 
innovációs ökoszisztéma létre-

Közép-európai 
Orvostechnikai 
Innovációs 
Kiválósági Központ 
létrehozásáról 
kötött stratégiai 
együttműködési 
megállapodást Prof.  
Dr. Kovács Levente, 
az Óbudai Egyetem 
rektora, Sebestyén 
Csaba, a Zsámbéki 
Tudományos és 
Innovációs Park 
Nonprofit Kft. 
ügyvezető igazgatója, 
Tóth Zsolt, a hazai 
orvostechnikai 
iparágat képviselő 
Magyar Medikai 
Gyártok és 
Szolgáltatók 
Akkreditált 
Innovációs Klaszter 
(MediKlaszter) 
ügyvezető-főtitkára, 
valamint Dr. Steiner 
Arnold, a Medicor Zrt. 
elnök-vezérigazgatója 
február 27-én. 
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mondta el a rektorhelyettes kifejt-
ve, hogy az egyetem vezetése és 
a kar oktatói számára kiemelten 
fontos szempont, hogy a koope-
ráció egyaránt előnyös a vállalat-
nak, az oktatóknak és a hallgatók-
nak. A naprakész és versenyképes 
tudás olyan előny, amely igazán 
keresetté teszi a munkaerőpiacon 
a nálunk végzett mérnököket és 
informatikusokat.

Az európai mérnök-technológi-
ai konszern, a Siemens Advanta 
cégcsoport részeként működő 
evosoft Kft. vezetése fontosnak 
tartja a jövő mérnökgeneráció-
jának támogatását. Tudásalapú 
vállalatként nagy hangsúlyt fek-
tetünk arra, hogy az egyik leg-
fontosabb értékét, a szoftverfej-

lesztői tudást visszaforgassuk az 
oktatásba – szögezte le Petényi 
István.

A rektorhelyettes és Dr. Ker-
tész Gábor, a kar kutatási dékán-
helyettese a további együttmű-
ködési irányokról is egyeztetett 
a cég képviselőivel, célzottan a 

közös kutatási-fejlesztési lehető-
ségek kiaknázását és a közös, ér-
tékteremtő munkát.

Szeberényi Csilla 

SZÁMÍTÓGÉPES LABORT 
AVATOTT AZ EVOSOFT 
HUNGARY KFT. 

Újabb mérföldkőhöz ért 
az Óbudai Egyetem és 
az evosoft Hungary Kft. 
együttműködése: az 
oktatás színvonalának 
további emelése 
érdekében számítógépes 
labort avattak a 
Neumann János 
Informatikai Karon 
működő evosoft kutatás 
és fejlesztés Kihelyezett 
Tanszéken. Az átadó 
ünnepségen mások 
mellett Petényi István, 
a társaság ügyvezető 
igazgatója, Prof. Dr. 
Molnár András általános 
rektorhelyettes és Prof. 
Dr. Sima Dezső a Kar 
alapító főigazgatója vett 
részt február 28-án.

A Neumann János Informatikai 
Kar a hazai informatikus képzés 
egyik kiemelkedő központja, or-
szágszerte elismert mérnökin-
formatikus képzése gyakorlato-
rientált, naprakész technológiai 
ismereteket nyújt a hallgatóknak 
– mondta el Prof. Dr. Molnár 
András.

Hozzátette: Az Óbudai Egyetem 
és hazánk egyik vezető szoftver-
fejlesztő vállalata, az evosoft Hun-
gary Kft. között már több mint 
tízéves múltra tekint vissza a pél-
daértékű együttműködés. A cég 
folyamatos támogatásáról bizto-
sítja intézményünket. Legutóbb 
25 darab számítógépet kaptunk – 
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nelemből, doktori címét a Not-
re Dame-i Egyetemen szerezte, 
bécsi ösztöndíjas évei után visz-
szatért alma materébe, 1964-től 
egészen 2002-ig a Youngstown 

Egyetemen oktatott. 1971-ben 
Amerika Kiváló Oktatója-díjjal 
tüntették ki, melyet az elkövetke-
ző években több más elismerés 
követett. Számos középkori és 

magyar történelemmel foglalko-
zó cikket publikált, 2003-ban a 
Magyar Tudományos Akadémia 
tagjai közé választották.

T. I. 

A középkor jeles kutatója, Leslie S. Domonkos, 
az Egyesült Államokban élő magyar származású 
történész és Prof. Dr. Kovács Levente rektor 
megkoszorúzta a középkori Óbudai Egyetem 
alapítása alkalmából emelt Zsigmond király-
szobrot február 27-én. Domonkos professzor 
elévülhetetlen érdemeket szerzett a „kétszer 
– 1395-ben és 1410-ben – alapított” Óbudai 
Egyetem történeti kutatásában. Ő tárta fel az 
1395-ös alapítás pontos dátumát.

A jelenlegi Óbudai Egyetem idén ünnepli alapításának 15. évfordulóját, és elődintézményeit tekintve a 
főváros 145 éves iparosképzési hagyományaira épül, de fontos számunkra az is, hogy hazánk 

második egyetemét a középkori Óbudán hozták létre – fogalmazott Prof. Dr. Kovács 
Levente. Az Óbudai Egyetem 1410-es újjáalapításának 600. évfordulója al-

kalmából a mai Óbudai Egyetem Óbuda-Békásmegyer Önkormány-
zatával Zsigmond király szobrát állíttatta fel az egyetem központi 
épültével szemben lévő Óbudai Egyetem parkban. 

Leslie S. Domonkos 1938-ban született, 1951 óta él az Egyesült 
Államokban. Az ohiói Youngstown Egyetemen diplomázott törté-
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FOLYTATÓDIK  
AZ ÓE-BOSCH  
EGYÜTTMŰKÖDÉS

Sikeres az Óbudai Egyetem és a Bosch Csoport együttműködése hosszú 
évek óta – hangsúlyozta Prof. Dr. Felde Imre ipari és üzleti kapcsolatokért 
felelős rektorhelyettes a vállalatvezetővel folytatott egyeztetést 
követően. Mint fogalmazott: az oktatásfejlesztés, a szakember-utánpótlás 
támogatásán kívül a jövőt meghatározó technológiák területén elindult 
közös kutatás-fejlesztési területen is volt előrelépés. A találkozón 
az eddigi eredményeket áttekintve az új irányok kijelölése volt a 
legfontosabb feladat – tájékoztatott a rektorhelyettes. A Bosch Csoport 
tárgyalódelegációját Szászi István magyarországi és adriai régióvezető, a 
Rudolf Kalman Óbudai Egyetemért Alapítvány kuratóriumi tagja vezette.

Az Óbudai Egyetem számára 
mindig is fontos volt, hogy szo-
ros kapcsolatokat hozzon létre 
a hazai ipar szereplőivel, ennek 
köszönhetően naprakész ipari 
szaktudást adtunk és adunk a 

hallgatóknak – jelentette ki Prof. 
Dr. Felde Imre megemlítve, 
hogy a magyarországi autóipar 
meghatározó vállalatcsoport-
jával mintaértékű együttműkö-
dést alakítottak ki.

A megbeszélésen Prof. Dr. 

Rajnai Zoltán, a Bánki Donát 
Gépész és Biztonságtechni-
kai Mérnöki Kar és Dr. Eigner 
György, a Neumann János Infor-
matikai Kar dékánja, valamint 
Wührl Tibor, a Kandó Kálmán 

Villamosmérnöki Kar kutatási 
dékánhelyettese a Bosch Cso-
porttal megvalósult fejleszté-
sekről, közös projektekről és az 
együttműködés további lehető-
ségeiről adtak számot. A Bosch 
részéről Kemler András ügyve-
zető, Pótsa Mátyás osztályve-

zető, Balog Péter csoportveze-
tő, Herczegné Kern Boglárka 
projektkoordinátor, Dr. Csilling 
Ákos, Bosch Scientist és Dr. Ba-
kosné Diószegi Mónika, Bosch 
Key Account (ÓE) vett részt az 

egyeztetésen, amelynek során a 
vendégeknek Prof. Dr. Haideg-
ger Tamás főigazgató és Prof. 
Dr. Galambos Péter főigaz-
gató-helyettes mutatta be az 
Egyetemi Kutató és Innovációs 
Központ legújabb fejlesztéseit.

T. I. 
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ságtechnikai mérnöki, biztonság-
technikai mérnöki, valamint me-
chatronikai mérnöki szakokon. A 
BSc képzésben 163 hallgató ka-
pott oklevelet. MSc képzésben 10 
oklevelet adott át Rajnai Zoltán. 

A kitüntetéses oklevéllel vé-
geztek: Alodainy Abd-Alfatah 
Sadeq Ahmed mechatronikai 
mérnök, Riz Patrik okleveles 
biztonságtechnikai mérnök. A 

munkatársak részéről a habilitá-
ció megszerzéséért kitüntetés-
ben részesült: Dr. habil Drége-
lyi-Kiss Ágota. 

A dékán elismerő oklevelet 
adományozott a kar érdekében 
huzamosabb időn át végzett 
eredményes és elkötelezett mun-
kájuk elismeréseként Domonyi 
Erzsébet és Tóth Georgina Nóra 
részére. 

A résztvevők köszöntötték Dr. 
Szabó Józsefet, a Mechatronikai 
és Járműtechnikai Intézet tan-
székvezetőjét 60. születésnapja 
alkalmából, egyúttal megköszön-
tük hosszú évek óta tartó odaadó 
munkáját. A Bánki Karért foly-
tatott színvonalas, eredményes 
munkájának, közéleti tevékeny-
ségének elismeréséül a dékán 
úr díszoklevelet és emléktárgyat 
adományozott: Laky Norbert 
végzős hallgató részére.

Végzett hallgatóinknak kíván-
juk, hogy életük során minden 
tervük teljesüljön, örömet és bol-
dogságot jelentsenek számukra 
a munkával eltöltendő évek. Jó 
szívvel őrizzék meg és tartsák a 
kapcsolatot a Bánki Karral. Re-
méljük, hogy a jövőben majd 
az általuk alapított cég lehet az 
egyik szakmai partnerünk, és 
akár gyermekük egy lehetséges 
hallgatónk!

Hasilló György 

Kandó Kálmán Villamosmérnöki Kar

A Kandó Kar végzett 
mérnökei február 23-án 
vehették át diplomájukat 
a Lurdy Konferencia és 
Rendezvényközpontban.

A frissdiplomás mérnökeink 
emelkedett hangulatban, büsz-
kén vonultak fel a színpadra át-
venni jól megérdemelt okleve-
lüket. Az ünnepségen Dr. habil. 
Rácz Ervin oktatási rektorhelyet-
tes és Prof. Dr. Molnár György 
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DIPLOMAÁTADÓK
Minden egyetemista számára az jelenti a legcsodálatosabb pillanatot,  

mikor hosszú évek kitartó munkája gyümölcseként átveheti jól megérdemelt 
diplomáját. Ekkor véget érnek a felsőoktatási tanulmányok, és tudatosodik a 

diákokban, hogy az ünnepély után kezdetét veszi a nagy betűs élet.  
Az elmúlt hetekben közel 1100 diák szerzett diplomát. 

Bánki Donát Gépész és  
Biztonságtechnikai Mérnöki Kar

Az idei első diplomaátadó 
ünnepséget február 23-án 
tartották a Bánki Donát 
Gépész és Biztonságtechnikai 
Mérnöki Kar hallgató 
számára a Lurdy Konferencia 
és Rendezvényközpontban. 
Az elnökség soraiban Dr. 
habil. Rácz Ervin oktatási 
rektorhelyettes, Prof. Dr. 
Rajnai Zoltán dékán, Dr. 
Ancza Erzsébet oktatási 
dékánhelyettes, Dr. 
Horváth Richárd kutatási 
dékánhelyettes, Mondics-
Kurmay Lívia oktatási 
igazgató, Balogh József 
dékáni titkárságvezető és 
Kovács Zsombor a Hallgatói 
Önkormányzat elnöke foglalt 
helyet. 

Dr. habil. Rácz Ervin köszön-
tötte a friss diplomás fiatalokat, 
majd Prof. Dr. Rajnai Zoltán 
tartott ünnepi beszédet. Kiemel-
te, hogy a végzősök az iparban 
elismert diplomához jutottak a 
Bánki Karon. Nehéz vizsgákon 
vannak túl a hallgatók, de a szigo-
rúságnak oka volt. A BGK-n vég-

zett mérnökök megállják a helyü-
ket a nemzetközi versenyben és 
alkalmassá teszik őket a műszaki 
problémák, feladatok leküzdésé-
ben.

Az ünnepi beszédeket követően 
került sor az oklevelek átadására 
gépészmérnöki, had- és bizton-



Neumann János Informatikai Kar

A Neumann János 
Informatikai Kar végzős 
hallgatói február 23-
án, az óbudai AudMax 
előadóteremben ünnepélyes 
keretek között vehették 
át diplomájukat. A téli 
záróvizsga időszakban 174 
hallgató tette le sikeresen a 
záróvizsgáját. 

A magas hallgatói létszám mi-
att az ünnepséget két részletben 
tartottuk meg: délelőtt csak a 
mérnökinformatikus BSc képzés 
magyar hallgatói, délután a mér-
nökinformatikus MSc magyar és 
angol képzésen, a mérnökinfor-
matikus BSc képzés magyar és 
angol nyelvű képzésen, az üzem-
mérnök-informatikus BProf kép-
zésen, valamint a kiberbiztonsági 
szakirányú továbbképzésen vég-
zett hallgatók vehették át okleve-
lüket.

A diplomaátadó ünnepség el-
nökségében helyet foglalt Sán-
dorfalvi György az evosoft Hun-
gary Kft. üzletág igazgatója, Prof. 
Dr. Molnár András általános 
rektorhelyettes, illetve Prof. Dr. 
Gulácsi László tudományos rek-
torhelyettes, Dr. Eigner György 
a kar dékánja, Dr. Póser Valéria 
oktatási dékánhelyettes, Dr. Ker-
tész Gábor kutatási dékán he-
lyettes, Prof. Dr. Sima Dezső ala-
pító főigazgató, valamint Versics 
Dániel, a kari Hallgatói Önkor-
mányzat elnöke. 

Dr. Eigner György dékán nyi-
totta meg a rendezvényt. Beszé-
dében kifejtette, hogy mérnök-
ként nem csak a helyes válaszok 
megtalálása fontos, hanem hogy 
megfelelő szemlélettel közelít-
sük meg a kérdéseket. Kifejtette, 
mennyire fontos, hogy ne csak 
lexikális ismereteiket bővítsék 
hallgatóink, hanem megfelelő 
rugalmassággal viszonyuljanak 
napjaink új, technikai kihívása-
ihoz. A tanulás nem ér véget a 
megszerzett diplomával, egy éle-
ten át kitart – tette hozzá.

Prof. Dr. Molnár András a vég-
zett hallgatókat üdvözölve kifej-
tette, hogy mérnökké válni egy 
hosszú folyamat, mely már ab-
ban a pillanatban elkezdődött, 
amikor a diákok érdeklődni kezd-
tek a szakma iránt. Arra ösztö-
nözte a frissdiplomásokat, hogy 
ünnepeljék meg elért eredmé-

nyeiket. Kívánta nekik, hogy talál-
janak olyan munkahelyet, ahol a 
szakma sikereit és örömeit egya-
ránt megélhetik. 

Prof. Dr. Gulácsi László beszé-
dében köszöntötte a hallgatókat 
és családtagjaikat, barátaikat. 
Elmondta, hogy ezen a napon a 
hallgatók és az oktatók együtt 
ünnepelhetnek és kollégaként 
köszönthetik egymást. Hangsú-
lyozta, hogy az egyetem is fo-
lyamatosan fejlődött a hallgatók 
tanulmányai alatt, és rangsorolá-
sában jelentősen előrelépett az 
elmúlt években. 

Sándorfalvi György beszédé-
ben saját történetét hozta pél-
daként. Elmesélte hogyan találta 
meg nagyapja az utat a mérnö-
ki pályához, és hogyan váltotta 
hobbiját szakmává. Ebben az 
összefüggésben felhívta a figyel-

dékán köszöntötte a megjelen-
teket, majd Dr. Csilling Ákos, a 

Bosch képviseletében mondott 
beszédet. A hallgatók ünnepi 

méltatását követően a dékán 
úrtól vehették át diplomájukat a 
végzett hallgatók. 

Meghívott előadó művészeink 
rövid, színvonalas zenei műsort 
adtak. Az ünnepi esemény meg-
mutatta, hogy az egyetemi évek 
nem csak száraz tananyagból áll-
tak, hanem barátságokból, közös 
emlékekből, emlékezetes törté-
netekből és kitartásból is. 

Gratulálunk, és további sikere-
ket kívánunk a végzett hallgató-
inknak!

L. G. I. 

Keleti Károly Gazdasági Kar

A Keleti Kar végzős hallgatói 
szintén február 23-án 
vették át oklevelüket a 
Lurdy Konferencia és 
Rendezvényközpontban.

Az egyetem vezetése részéről 
Prof. Dr. Gulácsi László, tudo-
mányos rektorhelyettes köszön-
tötte a résztvevőket, majd Dr. ha-

bil. Garai-Fodor Mónika, a kar 
dékánja adta át az okleveleket a 
hallgatók részére és bocsátotta 
útra a végzősöket. 

Gratulálunk, és sok sikert kívá-
nunk a megszerzett tudás kama-
toztatásához!

T. S. 
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met a folyamatos alkalmazkodás 
és tanulás fontosságára a változó 
munkakörnyezetben. 

A végzett hallgatók nevében 
Nagy Sándor Márton emléke-
zetes pillanatokat osztott meg az 
elmúlt évekről, kiemelve a kihí-
vásokat és azokat a szép idősza-
kokat, melyeket együtt éltek át. 
Köszönetet mondott a hozzátar-
tozóknak és egyetemi munkatár-
saknak, akik nélkül az elért ered-
mények nem váltak volna valóra. 

Váraljai Gábor bátorságra buz-
dította társait, felhívva a figyel-
met az eddigi akadályok leküzdé-
sének tapasztalatára a jövőbeli 
kihívásokhoz. Végezetül köszöne-
tet mondott mindazoknak, akik 
segítették és támogatták, moti-
válták őket az egyetemi pályafu-
tásuk során.

Az ünnep fényét operett részle-

tek előadásával Baranyai Anett 
énekkari művész, Tarnai Dávid, 
a Magyar Állami Operaház ének-
művésze és Tarnai Nóra, zongo-
raművész emelte tovább. 

A köszöntő és búcsúztató be-
szédek megtartása után az ün-
nepség keretén belül került át-
adásra a Kar kiváló hallgatójának 

járó oklevél is. Az 58. Tudomá-
nyos Diákköri Konferencia ered-
ményei alapján a Kari TDK ván-
dordíjak közül Kari Alkotói Díjat 
vehetett át Tóth Dávid. 

Végzett hallgatóinknak ezúton 
is gratulálunk!

Mihályi Judit

Rejtő Sándor Könnyűipari és Környezetmérnöki Kar

Az RKK-n március 8-án 
tartották a diplomaátadó 
ünnepséget, melyen 
Prof. Dr. Kovács Levente 
rektor képviseletében 
Dr. habil. Molnár András 

rektorhelyettes vett részt.

A rendezvényen ünnepélyes 
keretek között a könnyűipari 
mérnöki, a környezetmérnöki és 
az ipari termék- és formatervező 
mérnöki alap szakon végzett hall-
gatók sikeres záróvizsgáik után 
vehették át diplomáikat.

Dr. habil. Koltai László dékán 
ünnepi beszédében nagy hang-
súlyt fektetett az együttműkö-
désre és az emberi kapcsolatok 
jelentőségére, valamint a folya-
matos tanulás és információgyűj-
tés elengedhetetlen szükségsze-
rűségére a mérnöki munkában. 
Külön kiemelte a kitüntetéssel 
végzett hallgatók nagy arányát a 
most végzett évfolyamokban.

A 2023/24/1. félév végén, a ka-
ron összesen 49 hallgató fejezte 
be tanulmányait. Könnyűipari 
mérnöki alapszakon 5-en, Kör-
nyezetmérnöki alapszakon 19-
en, Ipari termék- és formaterve-
ző alapszakon 20-an, Stipendium 
Hungaricum ösztöndíj keretein 
belül 6-an szereztek diplomát.

Gratulálunk a végzetteknek!
B. E. 

ÁTADTÁK AZ ANGOL NYELVŰ 

DIPLOMÁKAT IS AZ RKK-N

A Stipendium Hungaricum Ösz-
töndíjprogram keretében az Ipari 
termék és formatervező mérnö-
ki angol nyelvű BSc képzésen 6 
hallgató tett sikeres államvizsgát 

februárban.  A végzett hallgatók 
ünnepélyes keretek között vették 
át diplomájukat dr. habil. Koltai 
László dékántól. A hallgatóknak 
Bodáné dr. Kendrovics Rita ok-
tatási dékánhelyettes és Dr. Csa-
nák Edit DLA kutatási dékánhe-
lyettes is gratulált.

Dr. habil. Koltai László ünne-
pi beszédében köszöntötte a 
végzetteket és gratulált, hogy 
a hallgatók kitartó munkája, a 
kreativitásuk és elszántságuk ré-

vén kivétel nélkül jól szerepeltek 
tanulmányaik során és a záró-
vizsgán is. Hangsúlyozta, a kar 
tanárai elkötelezték magukat, 
hogy a lehető legjobb oktatást 
biztosítsák hallgatóinknak, hogy 
felkészítsék őket jövőbeli pálya-
futásukra a környezetvédelmi 
szektorban. Beszéde végén sok 
sikert kívánt a fiatal mérnökök-
nek jövőbeli pályafutásukhoz.

RKK

Ybl Miklós Építéstudományi Kar

Az Ybl Miklós Építéstudományi Kar hallgatói február 9-én 
vehették át diplomájukat a tiszteletükre megtartott 
ünnepségen. Prof. Dr. Anthony Gall dékán, Dr. Fáczányi 
Zsuzsanna kutatási dékánhelyettes, Dr. Sugár Viktória, 
az Építészmérnöki Intézet igazgatója és Dr. Szücs László, 
az Építészmérnöki Intézet igazgatója foglaltak helyet az 
elnökségben. A jeles eseményre Prof. Dr. Felde Imre ipari és 
üzleti kapcsolatokért felelős rektorhelyettes is ellátogatott.

Két fordulóban tartották meg 
a rendezvényt: délelőtt a nappali 
munkarendben végzett építész-
mérnök BSc és építész MSc hall-
gatók, délután a levelező építész-
mérnök BSc, a nappali és levelező 
építőmérnök BSc, valamint a tűz-
védelmi szakmérnök szakos hall-
gatók vehették át diplomájukat. 
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 Salgótarjáni Képzési Központ

A Salgótarjáni Képzési Központ és Kutatóhelyen (SKKK) február 
16-án tartották a diplomaátadó ünnepséget. Az eseményen a 
Neumann János Informatikai Kar (NIK) mérnökinformatikus 
alapképzésében végzett hallgatók vehették át oklevelüket. A 
most mérnökké fogadott fiatalokkal együtt 2019. óta 33 fiatal 
szerzett helyben diplomát.

Dr. Eigner György a NIK dé-
kánja köszöntötte a végzősöket. 
Kiemelte, hogy a diploma meg-
szerzésével a fiatalok belépőt 
kaptak a mérnökök izgalmas, 
kihívásokban gazdag világába. 
A fiatalok által választott szakra 
kiváltképp igaz, hogy a tovább- 
és az önképzés elengedhetetlen 
a helytálláshoz a mai, gyorsan 
változó világban.

Prof. Dr. Gulácsi László tudo-
mányos rektorhelyettes tolmá-
csolta Prof. Dr. Kovács Leven-
te rektor üdvözlő szavait. Utalt 
arra, hogy az Óbudai Egyetem a 
világ legjobb 1200 felsőoktatási 
intézménye között kapott ismét 
helyet a 2024-es ranglistán, így 
továbbra is a világ legjobb 4 szá-
zalékát tömörítő „elitegyetemek” 

között foglal helyet. A hazai in-
tézmények között - kutatás te-
kintetében pedig a V4 régióban 
- idén is az Óbudai Egyetemet 
ítélték a legjobb magyar mű-
szaki egyetemnek, ami a nem-
zetközi kilátásokat tekintve is a 

legjobb hazai egyetemek közé 
sorolja az Óbudai Egyetemet. 
Beszélt az ÓE társadalmi sze-
repvállalásáról is, arról a misszi-
óról, amelynek köszönhetően 
Salgótarjánban is létrejöhetett 
a kihelyezett egyetemi képzés. 

Fekete Zsolt polgármester gra-
tulált a végzett hallgatóknak, egy-
ben hangsúlyozta a város szem-
pontjából kiemelt helyet elfoglaló 
egyetemi képzés szerepét.

Székyné dr. Sztrémi Melinda 
az SKKK igazgatója köszönetet 
mondott az egyetem és a kar 
vezetésének, az oktatóknak, az 
önkormányzatnak és a hallgatók 

szüleinek azért a segítségért, 
mely hozzásegítette a fiatalokat 
a diploma megszerzéséhez.

SKKK

Prof. Dr. Felde Imre köszön-
tőjét követően Prof. Dr. Ant-
hony Gall mondott ünnepi be-
szédet, majd az iskola jogelőd 
intézményében 50 éve végzet-

tek számára adták át a jubileu-
mi okleveleket. 

A továbbiakban az idén kiváló 
minősítéssel diplomázott hall-
gatókat Ybl oklevéllel jutalmaz-
ták, illetve Kolbenheyer Gyula 
diplomadíjat kaptak a kimagas-
ló minőségű diplomamunkát 
készítő hallgatók. A Hallgatói 
Önkormányzatban kiemelkedő 
közösségi, koordinátori és el-
nökségi, valamint érdekvédelmi 
munkájukért többen ajándék-
ban és emléklapban részesül-
tek, melyet Ambrus Attila HÖK 
elnök adott át.

A diplomákat a rektorhelyet-
tes úr és dékán úr adta át a 
hallgatóknak, majd a Hallga-
tói Önkormányzat nyújtotta át 
ajándékát az ifjú mérnököknek. 

Az őszi félévben 84 hallgató tett 
sikeres záróvizsgát és vette át 
oklevelét: Építész MSc szakon 
2 fő, Építészmérnök BSc szakon 
64-en, Építőmérnök BSc szakon 

16-an, Tűzvédelmi szakmérnök 
szakon 2 fő. 

H. D.



BEMUTATTÁK  
A CEGLÉDEN INDULÓ  
KÉPZÉSEKET 

Megtöltötték a diákok 
a Ceglédi Városháza 
dísztermét azon a 
tájékoztatón, melyen 
előadást tartottak az 
Óbudai Egyetem helyben, 
a Közgazdasági és 
Informatikai Technikumban 
induló levelezési 
képzéseiről. A gazdálkodási 
és menedzsment, valamint 
kereskedelem és marketing 
szakokra február 15-éig 
lehetett jelentkezni.

A megjelenteket Dr. Ferenczi 
Norbert, a Ceglédi Szakképzési 
Centrum kancellárja köszöntöt-
te. Úgy fogalmazott: egy régi 
terv valósul meg az új képzések-
kel. Hozzátette: „a célunk első-
sorban az, hogy toborozzunk, és 
mindenki teljes körű tájékoztatást 
kapjon a képzési lehetőségekről, 
illetve arról, hogy a tanulmányok 
folytatásához milyen támogatá-
sok vehetők igénybe.”

A tanulási támogatással kap-
csolatos ösztöndíjprogram ki-
dolgozás alatt van – erről már 
Hegedűs Ágota alpolgármes-
ter beszélt. Emlékeztetett: régi 
cél, hogy helyben tartsák a to-
vábbtanulni szándékozó fiata-

lokat, ehhez igyekeznek minél 
nagyobb anyagi támogatást 
nyújtani, azaz az önkormány-
zat átvállalja a tandíj felének 
kifizetését az első évben, ezt 
követően ösztöndíjrendszert 
dolgoznak ki, a tanulmányi 
eredmények figyelembe véte-
lével.

Dr. habil. Csiszárik-Kocsir 
Ágnes, a Keleti Károly Gazda-
sági Kar Kutatási Dékánhelyet-
tese a szeptemberben, levelező 
tagozaton induló gazdálkodási 
és menedzsment, illetve keres-
kedelem és marketing, alapkép-
zésről levelező képzésekről, a 
megszerezhető ismeretanyag-
ról, a képzés piaci elismert-
ségéről és az elhelyezkedési 
lehetőségekről tájékoztatta a 
diákokat, az Óbudai Egyetem 
és a Keleti Károly Gazdasági Kar 
által kínált lehetőségek mellett. 
Elismerően szólt az igénybe 
vehető önkormányzati támo-
gatásról és előremutatónak 
nevezte a városvezetés, a szak-
képző centrum és az egyetem 
együttműködését.

Szeberényi Csilla 

AZ ÓE A  
MECHATRO-
NIKAI- 
MÉNÖK- 
KÉPZÉS  
KIEMELKEDŐ 
INTÉZMÉNYE

A Magyar Tudományos Akadé-
mia (MTA) Műszaki Tudományok 
Osztálya Gépészeti és Technoló-
giai Bizottságának Albizottsága 
a Bánki Donát Gépész és Biz-
tonságtechnikai Mérnöki Karon 
tartotta ülését február 7-én. - Az 
ipari szereplők részéről nagy a 
kereslet a mechatronikai mérnö-
kök tudása iránt. Az Óbudai Egye-
tem tökéletesen ki tudja elégíteni 
a piaci igényt a náluk végzett ma-
gasan képzett szakemberekkel – 
jelentette ki a fórumon Prof. Dr. 
Molnár András általános rektor-
helyettes. Az MTA részéről Prof. 
Dr. Ábrahám György, az albizott-
ság elnöke köszöntötte a résztve-
vőket.

A bizottsági ülésről az alábbi lin-
ken olvashatnak részleteket: htt-
ps://uni-obuda.hu/2024/02/07/
az- oe - a - mechatronika imer-
nok-kepzes-kiemelkedo-intezme-
nye/ 

Sz. Cs. 
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TOVÁBB ERŐSÖDŐ  
EGYETEMI KÉPVISELET AZ MTA-BAN

A Magyar Tudományos Akadémia osztályainak, tudományos 
bizottságainak munkájában ezentúl a Kandó Kálmán 
Villamosmérnöki Kar több munkatársa is részt vesz a 
tisztújításokat követően.

A II. Filozófiai és Történettudo-
mányok Osztálya, Pedagógiai Tu-
dományos Bizottsága tagjai kö-
zött tudhatjuk: Prof. Dr. Molnár 
Györgyöt (PhD) a kar dékánját, 

egyetemi tanárát. A VI. Műszaki 
Tudományok Osztályának, Elekt-
ronikus Eszközök és Technoló-
giák Bizottságának tagjai között 
három Kandós kolléga neve is 

szerepel: Dr. Horváth Zsolt Jó-
zsef (MTA doktor) a kar profesz-
szor emeritusa, Dr. Nemcsics 
Ákos (MTA doktor), a kar egye-
temi tanára, valamint Csikósné 
Dr. Pap Andrea (PhD) a Kar ok-
tatási dékánhelyettese, egyetemi 
docense is részt vesz a bizottság 
munkájában.

L. G. I.

INNOVÁCIÓS PÁLYÁZAT  
A SZINYEI GIMNÁZIUMBAN

A tehetséges diákok ötleteinek felkarolása 
érdekében hirdetett innovációs pályázatot az 
Óbudai Egyetem a fenntartásában működő 
Szinyei Merse Pál Gimnázium diákjai számára. 
A páratlan lehetőségről tartottak tájékoztatót 
az Egyetemi Kutató és Innovációs Központ 
fiatal innovátorai február 16-án. Ugyanitt 
a digitális biztonság megteremtésének 
fontosságára, az online veszélyekre hívták fel 
a figyelmet az Internetbiztonsági Napon.
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Junior Innovációs Nap

Prof. Dr. Felde Imre ipari és üzleti kapcsolatokért 
felelős rektorhelyettes köszöntőjében kiemelte: a pá-
lyázatot bemutató nap célja többek között az életünk 
minőségét befolyásoló folyamatok megértése iránti 
motiváció és az újításra való fogékonyság növelése. Az 
ismeretlen vagy meglepő dolgok feltárásának, azaz a 
reveláció érzésének megélése páratlan élmény. A pá-
lyázat által felkarolhatóvá válnak a jó ötletek, amelyek 
megvalósításában segítséget nyújt az egyetem, érté-
ket teremtve a közösségi társadalom számára is.

Dr. Zrubka Zsombor, az Egészségügyi Közgazda-
ságtan Kutatóközpont vezetője az egyetemi inno-
vációs ökoszisztémát bemutató interaktív előadása 
során a diákokhoz szólva úgy fogalmazott:

„Akár innovátornak születtél, akár nem, csak 
céltudatos munkával válhatsz azzá. Ebben 
segít nektek az Óbudai Egyetem.”

Hozzátette: - „a felkészítő foglalkozásokon segítünk 
abban, hogy miként lehet az ötletet kidolgozni. A cél az, 
hogy minél több diákot bátorítsunk a részvételre.”

A páratlan lehetőséget az egyetem fiatal, tehetsé-
ges, segítőkész, fiatal innovátorai (Versics Dániel, 

Baráz Dávid, Krasnyánszki Brú-
nó, Móga Kristóf, Papp Bene-
dek, Puskás Melánia, valamint 
Homonnai Gábor innovációs 
menedzser és Osvay Borbála in-
novációs asszisztens) közvetlen 
hangvételű, már-már show-műsor 
során mutatták be a diákoknak. 
Elmondták: a vállalkozó szellemű-
ek többek között az élhető környe-
zet, az egészséges életmód és az 
okos otthonok, városok témakö-
rében született ötletek kidolgozá-
sában segítenek majd. Hallgatóink 
– akik közül többen kutatómunkát 
is végeznek – kifejtették, miért ér-
demes innovációval foglalkozni. 
Ehhez kapcsolódóan ismertették 

az egyetemen folytatható kutatási lehetőségeket, az 
innovációs ökoszisztémát hallgatói szemszögből.

Az internetbiztonsági napról cikk a honlapon. 
Szeberényi Csilla 

A LED-FÉNY FORRADALMA
Az Óbudai Egyetem volt 
idén is házigazdája a 
világítástechnika egyik 
legfontosabb szakmai 
rendezvényének. A február 
6-7-én megrendezett 
XV. LED Konferenciát 
a hagyományoknak 
megfelelően Nagy János, 
az MEE Világítástechnikai 
Társaság elnöke nyitotta 
meg, az Óbudai Egyetem 
nevében pedig Dr. habil 
Rácz Ervin oktatási 
rektorhelyettes köszöntötte 
az esemény résztvevőit. 
A két nap alatt számos, a 
világítástechnikával és LED 
világítással kapcsolatos 
információ és tapasztalat 
cserél gazdát.

Nagy János megnyitó beszé-
dét követően Gelencsér Lajos, 
a Magyar Elektrotechnikai Egye-
sület elnöke a megvilágítás kor-
szerűsítésének fontosságára és 
kihívásaira hívta fel a figyelmet. 
Dr. habil. Rácz Ervin az Óbudai 
Egyetem világítástechnika kép-
zéseit és legújabb fejlesztéseit 
is bemutatta előadásában. Az 
elmúlt két évben elért eredmé-
nyeket, aktivitásokat és publiká-
ciós teljesítményeket ismertetve 
felvetett számos energiamegta-
karítási lehetőséget, illetve szót 
ejtett a világítás felhőalapú és 

smart-rendszerekkel való össze-
kötésének hatékonyságáról. 

Az Energiaügyi Minisztérium 
energiahatékonyági főosztályá-
nak vezetője, Righoffer Örs az 
energiahatékonyság szempontjá-
ból elemezte a világításkorszerű-
sítés fontosságát. 

Prof. Dr. Molnár Györgynek, a 
Kandó Kálmán Villamosmérnöki 
Kar dékánjának és a kar oktató-
jának, Nádas Józsefnek közös 
előadása a világítástechnikai 
képzés helyzetéről, annak okta-
tástörténeti kontextusáról és a 
képzés kínálatának 1927-től tartó 
változásairól is szólt.

Nagy János összefoglalta az el-
hangzott témákat és előadásokat, 
majd Schwarz Péternek, az MEE 

Világítástechnikai Társaság alel-
nökének – akinek főszervezésé-
ben jöhetett létre a nagyszabású 
rendezvény – a prezentációjában 
elhangzott szavaival élve nyoma-
tékosította, hogy az energiataka-
rékosság szempontjából jelenleg 
a LED visz mindent! Kiemelte to-
vábbá Nádas József előadását, és 

felhívta a figyelmet arra, hogy fo-
gyatkozóban van a világítástech-
nikai szakemberek száma, így 
véleménye szerint az egyetemek-
nek és az iparnak kölcsönösen tá-
mogatniuk kell egymást, hiszen a 
naprakész szaktudás nélkülözhe-
tetlen. A rendezvényen tucatnyi 
cég tartott bemutatót, így többek 
között a Simotrade Kft., a Led N 
More Kft., illetve a Compass Ligh-
ting Kft.

Mészáros Dávid Szilárd
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BEMUTATTA TERVEIT A 
FORMULA STUDENT 
CSAPAT

A Design Freeze Event 
eseményen mutatta 
be ez évi terveit az 
Óbudai Egyetem 
Formula Student csapat 
a Bánki Donát Gépész 
és Biztonságtechnikai 
Mérnöki Karon február 
9-én. A résztvevőket Prof. 
Dr. Rajnai Zoltán, a Bánki 
Kar dékánja köszöntötte, 
Prof. Dr. Felde Imre, ipari 
és üzleti kapcsolatokért 
felelős rektorhelyettes 
a hallgatói projektek 
jelentőségét emelte ki.
Az érdekes újdonságokat 
bemutató előadások 
után a résztvevők 
közösen megtekintették a 
csapat műhelyét, az első 
versenyautójukat és részt 
vettek a motorindításon.A 
2024-es szezon 
izgalmasnak ígérkezik az 
OUR Team számára.

További részletek a honlapon. 
H. Gy.
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TANANYAGOK  
KÉSZÜLHETNEK AZ  
ARCONIC TÁMOGATÁSÁVAL 

Az Arconic Alapítvány 
az eddigiekhez 
hasonlóan továbbra is 
támogatja az egyetem 
székesfehérvári helyi 
képzéseit – jelentették 
be az Alba Regia 
Műszaki Karon tartott 
sajtótájékoztatón, 
január 31-én. A cég 
évről évre kiáll a 
műszaki felsőoktatás 
fejlesztése mellett, 
tavaly 30.000 amerikai 
dollárt adományozott, 
hogy a 2023/2024-
es tanévben az új 
ipari trendek mentén 
speciális tanfolyami 
anyagok készülhessenek, 
illetve az eszközpark is 
bővüljön.

Dr. Cser-Palkovics András pol-
gármester hangsúlyozta, hogy 
ebben a támogatásban megjele-
nik a mérnökképzés, illetve a fia-
talok esélyhez juttatásának segí-
tő szándéka. 

Varga Zsuzsanna, az Arco-

nic-Köfém Mill Products Hun-
gary Kft. ügyvezető igazgatója 
hangsúlyozta: büszke arra, hogy 
több mint 5 éve tudnak együtt-
működni az Óbudai Egyetemmel. 
Kiemelte, hogy az eltelt idő alatt 
több mint 250 ezer dollár támo-
gatást nyújtottak. Nagyné Dr. 

habil. Hajnal Éva kutatási dékán-
helyettes  az egyetemek szerep-
változását emelte ki, mint mond-
ta: szoros kapcsolat kiépítésére 
törekednek az ipari szereplőkkel, 
hogy a tudást és az eszközparkot 
folyamatosan naprakészen tart-
sák a gazdaság szereplőitől ér-
kező inputon keresztül. Dr. Széll 
Károly prezentációban ismertet-
te az eddigi fejlesztéseket, a hall-

gatók kiemelkedő eredményeit. 
Kiemelte, hogy a 2023. évi támo-
gatás felhasználásával speciális 
ipari tanfolyamok kidolgozására 
koncentrálnak, többek között ro-
botprogramozásra, plc (program-
mable logic controller) progra-
mozásra és biztonságtechnikára.

Bővebben a honlapon. 
V. R. 
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JÖTTEK, LÁTTAK, NYERTEK…

Az idei Educatio Kiállításon 
több ezer látogató kereste 
fel az Óbudai Egyetem 
standját, és több mint 4200-an 
vettek részt a meghirdetett 
nyereményjátékon. 
Sokan pörgették meg a 
szerencsekereket a garantált 
ajándékokért, így például 
több százan szórakozhatnak 
az Óbudai Egyetemmel, 
mint házigazdával az EFOTT 
fesztiválon. A három fődíjat 
- Xiaomi elektromos roller, 
DJI drón, JBL Charge 5 - az 
eseményt követően sorsoltuk ki, 
a nyereményeket Dr. habil. Rácz 
Ervin oktatási rektorhelyettes 
adta át a szerencsés 
nyerteseknek. Két középiskolás 
nyertessel, Putyora Orsolyával 
és Pecsenka Barnabással 
beszélgettünk. A velük készült 
interjút a februári Hírmondóban 
olvashatjátok. 

Arról kérdeztük őket, mi kel-
tette fel az érdeklődésüket, hogy 
próbára tegyék tudásukat? Vá-
lasztanák-e az Óbudai Egyete-
met, mikor a továbbtanulásukat 
tervezgetik?

■ Hol tanultok jelenleg? Hánya-
dik osztályba jártok?

P. O.: Karcagról jötte m, a deb-
receni Fazekas Mihály Gimnázi-
um tizenegyedikes tanulója va-
gyok. 

P. B.: Zuglóból érkeztem, a Szil-

vay János Református Gimnázi-
umban tanulok, én is tizenegye-
dikes vagyok. 

■ Miért döntöttetek úgy, hogy 
közelebbről is megnézitek az Óbu-
dai Egyetem standját, és mit ta-
pasztaltatok? 

P. O.: Körbejártam a kiállításon, 
meg is álltam egy-két helyen. Az 
Óbudai Egyetem standja vonzotta 
a tekintetemet. Jó volt a dizájnja és 
kíváncsivá tett, mert nagyon so-
kan állták körbe. Nekem a robotok 
tetszettek a legjobban, és szimpa-
tikusak, segítőkészek voltak a hall-
gatók. Nem kellett sokat győzköd-
niük, hogy részt vegyek a játékban.

P. B.: Időszerűnek érzem, hogy 
elkezdjek gondolkodni, hol tanul-
jak tovább, ezért is mentem el a 
kiállításra. Én is több helyen infor-
málódtam, az Óbudai Egyetem 

standja interaktívabb állomásnak 
tűnt a többinél. A hallgatókkal is 
beszélgettem. Sok mindent meg-
tudtam a képzésekről.

■ Milyen terület érdekel titeket, 
és a tapasztaltak alapján válasz-
tanátok-e az Óbudai Egyetemet?

P. O.: Több minden is érdekel. 
Ilyen a HR, a nemzetközi kapcso-
latok és a marketing területe. A 
hallottak alapján már az Óbudai 
Egyetemben is gondolkodom. 

P. B.: A matematika, a történe-
lem és a földrajz az a tantárgy, 
amiben a legerősebbnek érzem 
a tudásomat. Engem a gazdasági, 
illetve a marketing-menedzsment 
terület foglalkoztat. Jó benyomást 
keltettek bennem a látottak-hal-
lottak, úgyhogy jó eséllyel válasz-
tom az Óbudai Egyetemet. 

Sz. Cs.
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NEUMANN JÁNOSRA 
EMLÉKEZTÜNK

A résztvevőket Képes Gábor, 
a Társaság ügyvezető igazgatója 
köszöntötte.

Két évtizede már, hogy meg-
emlékezünk Neumann Jánosról, 

lenyűgöző marslakói tudásáról 
– mondta Alföldi István, a Neu-
mann Társaság korábbi ügyve-
zetője, aki hozzátette, pont húsz 
ezelőtt újították fel az 1987-ben 
elhelyezett márvány emléktáblát 

a Bajcsy-Zsilinszky út és Báthory 
utca sarkán álló ház falán.

- Neumann János - az Óbudai 
Egyetem informatikai karának 
névadója - azon tudósok közé 

tartozik, akikre kortársaik mellett 
a mai nemzedék is büszkén gon-
dol, és akinek hatása generáció-
kon átível – hangsúlyozta Dr. Ker-
tész Gábor, kiemelve: „Neumann 
lángelme volt, akire mind büszkék 

lehetünk, olyan tehetség, amely 
ritkán születik. Hatása világformá-
ló volt, és példával jár előttünk. A 
tehetség formálja a világot! Legyen 
az természettudományi, mérnöki, 
művészeti, sport vagy épp oktatói, 
mentori kiemelkedő képesség. A tu-
dást a jövő szolgálatába kell állíta-
nunk, hogy jobbá tegyük a világot. 
Ezért kell felfedeznünk, felkarol-
nunk, gondoznunk, fejlesztenünk 
a fiatal hallgatókat. Ma is van mit 
tanulnunk Neumanntól!"

Sz. Cs. 

Informatikai karunk névadójára, Neumann 
Jánosra emlékeztünk. Halálának 67. évfordulóján 
koszorúzást tartottak budapesti szülőházánál. 
Egyetemünk képviseletében Dr. Kertész Gábor, a 
Neumann János Informatikai Kar kutatási dékán 
helyettese helyezte el az emlékezés virágait.



MEGÁLLAPODÁS 
AZ IFJ. OCSKAY GÁBOR 
JÉGKORONG  
AKADÉMIÁVAL

Együttműködési megállapodást kötött a 
székesfehérvári Ifj. Ocskay Gábor Jégkorong 
Akadémia és az Óbudai Egyetem, sporttudományi 
kutatásokban, illetve hosszabb távú életpályamodell 
kidolgozásában is segíthetik egymást – számolt 
be Prof. Dr. Kovács Levente rektor. A február 29-i 
eseményen részt vett Dr. Cser-Palkovics András, 
a város polgármestere, a Rudolf Kalman Óbudai 
Egyetemért Alapítvány kuratóriumi elnöke.

A jövőben több területen is 
közösen dolgozhat a sportoló-
kért és a hallgatókért az Ifj. Ocs-
kay Gábor Jégkorong Akadémia, 
valamint az Óbudai Egyetem 
Alba Regia Műszak Kara. A felek 
együttműködésben rögzítették, 
hogy segítik egymás munkáját, 
így az akadémia sportolói egyéni 
tantervvel akár részt vehetnek 
az egyetem sportolói programjá-
ban. Az Óbudai Egyetemen arra 
is lehetőségük lesz a jégkoron-
gozóknak, hogy felkészüljenek a 
sport utáni életre, hiszen jelenleg 
is elérhető például a sportköz-
gazdász képzés is.

A megállapodás részeként a 
tudomány is szerepet kaphat 
a sportolók felkészítésében, az 
utánpótlás-nevelésben, de akár a 
pályán nyújtott teljesítmény kiér-
tékelésében is.

Az ünnepélyes aláíráson részt 
vett Dr. Cser-Palkovics András 
polgármester, Prof. Dr. Kovács 
Levente, az Óbudai Egyetem 
rektora, Prof. Dr. Györök György 
dékán, valamint az Ifj. Ocskay Gá-
bor Jégkorong Akadémia Non-
profit Kft. részéről Fekti István 
ügyvezető és id. Ocskay Gábor 
kuratóriumi elnök.

Az ünnepélyes aláírásról ezen a 
linken olvashatnak bővebben.

Tóth Ildikó
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Idén már hetedik alkalommal rendezte meg 
február 22-én a Magyar Parasport Napját a Magyar 
Paralimpiai Bizottság és a Fogyatékosok Országos 
Diák-, Verseny- és Szabadidősport Szövetsége, hogy 
felhívja a figyelmet a kiemelkedő teljesítményt 
nyújtó sportolókra, a sport rehabilitációs értékére 
és embert formáló erejére. Emellett Lélekmozgató 
címmel hirdettek programot, melybe mások mellett 
a hallgatók is bekapcsolódhattak. Az Óbudai 
Egyetem vezetése számára kiemelten fontos az 
esélyegyenlőség megteremtése. Az intézmény 
kötelékében többen sportolnak versenyszerűen 
paralimpiai számokban, kiváló eredményekkel. 
Cikkünkkel az ő emberfeletti akaratukra, 
teljesítményükre is szeretnénk felhívni a figyelmet.

A Magyar Parasport Napjára 
tartalmas programokkal készül-
tek a szervezők, köztük nem-
zetközi konferenciát tartottak, 
Együtt erősebben, mint valaha! 
címmel. Idén a jeles nap nagykö-
vet párosa Konkoly Zsófia para-
limpiai, világ- és Európa-bajnok 
úszó, valamint Rasovszky Kris-
tóf olimpiai ezüstérmes, világ- 
és Európa-bajnok nyíltvízi úszó. 
Emellett Lélekmozgató címmel 
programot is hirdettek, melynek 

keretein belül a belföldi és a kül-
honi óvodások, diákok, illetve a 
felsőoktatás hallgatói testneve-
lés órán kipróbálhatják a szerve-
zet által ajánlott sportjátékokat, 
illetve érzékenytő eseményeken 
vehettek részt.

Jó esélyekkel Párizsba

A XVII. Nyári Paralimpiai Játé-
kokra a fogyatékossággal élő 
sportolók legrangosabb esemé-

nyén 22 sportág legjobbjai mér-
hetik össze tudásukat, ezúttal 
már 549 versenyszámban.  A Ma-
gyar Paralimpiai Csapat minden 
idők második legsikeresebb pa-
ralimpiai szereplésével készülhet 
a 2024-es játékokra.

Egy kis paralimpia  
történelem

Az első Paralimpia Játékokat 
1960-ban Rómában rendezték 
meg, 400 tolószékes sportoló-
val. Érdekesség, hogy kezdetben 
a versenyeken csak kerekesszé-
kesek vehettek részt. A paralim-
pia kifejezést az 1988-as Szöuli 
játékokon használták először. A 
paralimpikonokat négy kategó-
riába sorolják: mozgássérültek, 
központi idegrendszeri mozgá-
szavarban szenvedők, enyhe ér-
telmi sérültek és látássérültek. A 
paralimpiai játékokon összesen 
23 sportágban mérik össze tudá-
sukat a versenyzők.

További részletek a honlapon. 

Szeberényi Csilla

„SZÍVÓSNAK,  
KITARTÓNAK 
KELL LENNI,  
ÉS SOHASEM  
FELADNI…”

Szabó Zitával, az Óbudai 
Egyetem Testnevelési és Spor-
tintézetének munkatársával a 
magyar parasport napja alkal-
mából beszélgettünk. Zita pa-
rasportoló, a magyar ülöröp-
labda-válogatott volt tagja. A 
sportolás közösségépítő erejé-
ről, az újrakezdésről, a küzdel-
mekről és a sikerekről mesélt. 
Zitát először az Óbudai Egye-
temhez, majd a parasporthoz 
való kötődéséről kérdeztük. 

A vele készült interjú a honla-
pon olvasható. 

M. D. Sz. 

„ENGEDD,  
HOGY  
GYŐZZEK, DE 
HA NEM  
GYŐZHETEK, 
HADD  
KÜZDJEK  
BÁTRAN!”

A fenti idézet a speciális olim-
pia esküjének részlete, egyút-
tal parasportolóink hitvallása 
is. Az Óbudai Egyetem egyik 
munkatársát Matskássy Pált, 
a berlini speciális olimpia há-
romszoros torna aranyérme-
sét kérdeztük a sportolási szo-
kásairól, céljairól, álmairól.

Interjúnk itt olvasható.
M. D. Sz.

„SOKKAL  
JOBBAK  
VAGYUNK, 
MINT  
GONDOLNÁK!”

„Célunk, hogy megmutassuk 
az épeknek, hogy sokkal jobbak 
vagyunk, mint ők valaha is vol-
tak ebben a versenyszámban.” 
– mondta Steiner György, 
egyetemünk öregdiákja, akit 
a para-kerékpárral kapcsola-
tos tevékenységéről, klubbéli 
múltjáról és jövőbeli terveiről 
kérdeztünk a Parasport Napja 
Alkalmából. 

Interjúnk itt olvasható: 
M. D. Sz.
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délután viszonylag frissen, ám 
annál izgatottabban, egy alapos 
nagybevásárlás után érkeztünk 
meg az úti célunkhoz. Ez nem 
volt más, mint Franciaország 
leghíresebb síparadicsoma, Alpe 
d’Huez. A neve a Tour de Fran-
ce-ról is ismerős lehet.

A tipikusan alpesi életérzést 
adó, kellemes szállásunk Oz En 
Oisans-ban volt, ahonnan köny-
nyen elérhető mind a 250 kilo-
méternyi pálya akár felvonókkal, 
akár sílécen. A kevésbé tapasz-
talt síelőknek, snowboard-osok-
nak sem kellett aggódnia, több 
könnyű pálya is volt, de az igazán 
bátrak sem unatkoztak, számos 
piros és fekete pályán csúszhat-
tak, köztük a világ egyik leghosz-
szabb, legmeredekebb terepén.

Valaki titokban mondta, hogy a 
barátaival megkísérelték mind a 
250 kilométernyi pályát végigsíel-
ni, de azt mondták: „Lehetetlen!”. És 
valóban, Alpe d’Huez tényleg annyi 

lehetőséget kínált nekünk, hogy 
nehéz lett volna mindent kipró-
bálni. És itt nem feltétlenül csak a 
számtalan sípályára gondolok: az 
éttermekre, a különböző üzletek-
re, a bulikra, és az olyan extrém 
programlehetőségekre, mint az 
éjszakai síelés vagy helikopterezés!

És ha már programok: abból 
bizony nem volt hiány Óbuda-
is részről sem, a szervezők nem 

bízták a véletlenre a dolgot. 
Minden nap vártak minket egy 
hüttében bulizni, de egyik este 
egy igazi francia klubban is le-
hetőségünk nyílt szórakozni egy 
hatalmasat a szuper Óbudais 
csapattal. Másnap finom forralt 
bort ittunk, és snowboardokkal 
szánkóztunk (bár ez egy spontán 
ötlet volt néhány résztvevőtől), a 
következő napon pedig átutaz-
tunk Les 2 Alpes-re, egy másik 
nagyszerű síközpontba, ahol 
egész nap lehetőségünk volt síel-
ni a bérletünkkel. Pénteken illően 
megünnepeltük az ott eltöltött 

fantasztikus hetet egy koccintás-
sal: pezsgőztünk 2300 méter ma-
gasan!

Szombaton már csak a hazaút 
várt ránk, és ahogy mindig, visz-
szafelé sokkal rövidebbnek tűnt 
az utazás. De hogy mivel volt 
több? Emlékekkel. Megerősödött 
és újonnan kötött barátságokkal. 
Közös élményekkel, élménybeszá-
molókkal. A szendvicsekről való 

diskurzust felváltotta az „És arra 
emlékszel, amikor a feketén...?”, és 
a „Majd fussunk össze valamikor!”. 
Szerintem mindannyiunk nevé-
ben mondhatom, hogy a síelés él-
ménye mellett ez az, ami minden 
időt és pénzt megér. Az emlékek, 
a közösség. Az Óbudai Egyetem 
sítábora pedig - hűen a mottójá-
hoz - mindkettőt maradéktalanul 
biztosította számunkra.

Jövőre, azt hiszem, valamennyi-
en újra megpróbálunk majd le-
síelni a 250 kilométernyi pályán.

Lengyel Anna
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Idén is szervezett sítábort az Óbudai Egyetem 
Nonprofit Kft. a franciaországi, Oz En Oisans-ban 
január 19-től 28-ig. A tíznapos utazáson 157 hallgató 
vett részt. A résztvevőknek lehetőségük nyílt 
fejleszteni sí technikájukat. A program nemcsak 
a síelésről és snowboardozásról szólt, hanem 
különböző társasági programokkal is segítették a 
közösségépítést. Egy hallgató így számolt be az útról 
és táborról: 

Azt hiszem, már akkor tudtuk, 
hogy erről sokáig fogunk beszél-
ni, mikor messziről megláttuk az 
ugyanoda tartó, szintén feltűnő-
en megpakolt síléces alakokat a 
Népligetnél. Annyit kérdeztek, 
„Óbudai?”, mi pedig bajtársiasan 
összemosolyogtunk velük, és kö-
vettük őket. 

Az indulás helyszínén már sok 

résztvevő jelen volt, mind izga-
tottan várták az utat. A buszra 
felülve az osztálykirándulások-
ról jól ismert, zsivaj sem maradt 
el: azonnal megkezdődtek a dis-
kurzusok az elcsomagolt szend-
vicsekről, a kapott ÓE-s aján-
dékcsomagok tartalmáról, és 
természetesen a síelésről, snow-
boardozásról – az Óbudais csa-
pat készen állt a táborra.

Az odaút nagyrészt alvásból, 
pihenésből állt, mert a szervezők 
éjszakára időzítették az indulást, 
hogy némileg könnyebb legyen 
mindenkinek a hosszú utazás. Ez 
szerencsére be is vált, szombat 

HALLGATÓI  
ÉLMÉNYBESZÁMOLÓ  

A SÍ-TÁBORRÓL

HALLGATÓI  
ÉLMÉNYBESZÁMOLÓ  

A SÍ-TÁBORRÓL



KÖZÉRDEKŰ

SZENÁTUSI HÍREK

Az Óbudai Egyetem Szenátusa a 
2024. február 19-én megtartott 
ülésén elfogadta:
1. Az Óbudai Egyetem 

2024/2025. tanév I. félév 
rendjét, 

2. Az Óbudai Egyetem 
2023/2024. tanév II. félév 
rendjének módosítását,  

3. Az Óbudai Egyetem fogya-
tékossággal élő hallgatói ta-
nulmányainak folytatásához 
szükséges esélyegyenlősé-
get biztosító feltételekről 
szóló szabályzatának módo-
sítását,  

4. Az Óbudai Egyetem Munka-
védelmi Szabályzatának mó-
dosítását, 

5. Az Óbudai Egyetem Tűzvé-
delmi Szabályzatának módo-
sítását,

6. Az Óbudai Egyetem Rejtő 
Sándor Könnyűipari és Kör-
nyezetmérnöki Kar ipari ter-
méktervező mérnöki mes-
terképzési szak angol nyelvű 
indítását.

Az Óbudai Egyetem Szenátusa a 
2024. február 26-án megtartott 
ülésén elfogadta:

1. Prof. Dr. Kovács Levente pá-
lyázatát az Óbudai Egyetem 
rektor (vezető állású munka-
vállaló) munkakör betöltésé-
re. 

Az Óbudai Egyetem Szenátusa a 
2024. február 26-án megtartott 
rendkívüli ülésén elfogadta:

1. A Székesfehérvári Teleki 
Blanka Gimnázium és Általá-
nos Iskola fenntartói felada-
tainak átvételét,

2. A Székesfehérvári Vasvári Pál 
Gimnázium fenntartói fel-
adatainak átvételét.

A Szenátus előterjesztései az intraneten a Testületi ülések/Szenátus menüpontban érhető el.

AZ EGYETEMI TANÁCS DÖNTÉSEI

Az Óbudai Egyetem Egyetemi 
Tanácsa a 2024. február 19-én 
megtartott ülésén jóváhagyta/
elfogadta:
1. Az Óbudai Egyetem és a Gott-

segen György Országos Kar-
diovaszkuláris Intézet közötti 
együttműködési megállapo-
dás megkötéséről szóló elő-
terjesztést, 

2. Az Óbudai Egyetem tagsá-
gát a CUMULUS Association 
nemzetközi szervezetben, 

3.  Tagsági viszony létesítésé-

ERŐSÖDŐ TUDOMÁNYOS  
KAPCSOLATOK A  
DÉL-KOREAI ULSZAN VÁROSÁVAL

A tudományos 
kapcsolatok erősítése, 
az intézmények közötti 
együttműködés 
előmozdítása céljából 
fogadta február 23-
án a dél-koreai Ulsan 
College küldöttségét 
és a város nagykövetét 
Prof. Dr. Kovács Levente 
rektor. A lehetséges 
tudományos és kutatási 
területek mellett az 
oktatási partnerségről 
is egyeztettek Cho Hong 
Rae rektorral.

A látogatás és a közösen aláírt 
szándéknyilatkozat jelentős elő-
relépést hozhat az új tudomá-
nyos kapcsolatok kialakítása és 
az intézmények közötti kooperá-

ció előmozdítása irányába, erő-
sítve az egyetem elkötelezett-
ségét a nemzetközi kapcsolatok 
ápolása és a globális szintű tu-
dományos tapasztalatcsere te-
rületén – hangsúlyozta Prof. Dr. 
Kovács Levente. A dél-koreai 
delegáció tagjainak az Egyetemi 
Kutató és Innovációs Központ 
(EKIK) legújabb fejlesztéseit Prof. 
Dr. Galambos Péter főigazga-
tó-helyettes mutatta be. Ulszan 
Dél-Korea hetedik legnépesebb 
városa, jelentős ipari központ, 

itt található a világ egyik legna-
gyobb autógyára, mely a Hyun-
dai tulajdona, de a Hyundai hajó-
építő iparága is itt van.

ÓE
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ÓBUDAI EGYETEM
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Az Óbudai Egyetem elektronikus kiadványa
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Honlap: www.uni-obuda.hu  •  www.facebook.com/ObudaiEgyetem
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re az European Institution of 
Innovation and Technology 
Health innovációs hálózat-
ban, 

4. Az Óbudai Egyetem és a ME-
DICOR Elektronikai Zrt. közöt-
ti kiemelt stratégiai együtt-
működési megállapodás 
megkötéséről szóló előter-
jesztést, 

5. Az Óbudai Egyetem és a Ma-
gyar Úszó Szövetség közötti 
együttműködési megállapo-
dás megkötéséről szóló elő-
terjesztést, 

6. Az Óbudai Egyetem és az 
Emerson Automation FCP 
Kft. közötti együttműködési 
megállapodás megkötését 
és a Bánki Donát Gépész és 

Biztonságtechnikai Mérnöki 
Karon Kihelyezett Tanszék 
létrehozását,

7. Az Óbudai Egyetem és az 
EU-FIRE Ingatlanfejlesztő és 
Tanácsadó Korlátolt Felelős-
ségű Társaság közötti együtt-
működési megállapodás 
megkötéséről szóló előter-
jesztést.

MÁRCIUSI RENDEZVÉNYNAPTÁR

Dátum Esemény megnevezése Esemény 
jellege Helyszín

2024.03.08. 
11:00 RKK Diplomaátadó Ünnepség 2024 tél díjmentes 1034 Budapest,  

Bécsi út 96/B

2024.03.08. 
17:00 Hagyományőrző szakestély regisztrációhoz kötött 1065 Budapest,  

Podmaniczky utca 8.

2024.03.12. 
9:00 32. Óbudai Egyetem Állásbörze díjmentes 8000 Székesfehérvár,  

Budai út 45.

2024.03.13. 
16:00 Önmenedzsment workshop 3. díjmentes,  

regisztrációhoz kötött
1084 Budapest,  

Tavaszmező utca 14-18.

2024.03.13. 
18:00 III. Bánki Moziest II. felvonás díjmentes 1081 Budapest,  

Népszínház utca 8.

2024.03.14 
17:00

Kandó Kálmán Korsó- és  
Gyűrűavató Szakestély 2024 költségtérítéses 1034 Budapest,  

Bécsi út 96/B

2024.03.18. 
11:00 Analóg Napok díjmentes 1034 Budapest,  

Bécsi út 96/B

2024.03.19. 
10:00 K&H Bank Kitelepülés díjmentes 1034 Budapest,  

Bécsi út 96/B

2024.03.19. 
14:00 Generációs hídépítés díjmentes 1081 Budapest,  

Népszínház utca 8.

2024.03.20. 
8:00 MI Szimpózium díjmentes

2024.03.20. 
10:00 K&H Bank Kitelepülés díjmentes 1034 Budapest,  

Bécsi út 96/B

2024.03.20. 
13:30 EKIK Napok 2024 regisztrációhoz  

kötött
1034 Budapest,  

Bécsi út 96/B

Dátum Esemény megnevezése Esemény 
jellege Helyszín

2024.03.20. 
16:00 Önmenedzsment workshop 4. díjmentes,  

regisztrációhoz kötött
1084 Budapest,  

Tavaszmező utca 14-18.

2024.03.21. 
14:00 TIGKONF2024 díjmentes,  

regisztrációhoz kötött
1084 Budapest,  

Tavaszmező utca 17.

2024.03.21. 
18:00 III. Bánki Moziest III. felvonás díjmentes 1081 Budapest,  

Népszínház utca 8.

2024.03.26. 
18:00

Bepillanthatunk a földkéreg mélységeibe” - 
Ismeretterjesztő előadás díjmentes 8000 Székesfehérvár,  

Budai út 45.

2024.03.28. 
16:30 Gábor Dénes - díjasok Klubja Egyesület díjmentes,  

regisztrációhoz kötött
1034 Budapest,  

Bécsi út 96/B

OKTATÓI MUNKAKÖRI MEGBÍZÁSOK

Név Szervezeti egység Oktatói munkakör
Oktatói munkakör 
betöltésének kezdő  

időpontja

Dr. Beke Éva
Bánki Donát Gépész és Biztonság-

technikai Mérnöki Kar / Természettu-
dományi és Alapozó tantárgyi Intézet

adjunktus 2024. február 1.

Dr. Haraszti Ferenc
Bánki Donát Gépész és Biztonság-

technikai Mérnöki Kar / Természettu-
dományi és Alapozó tantárgyi Intézet

adjunktus 2024. február 1.

Sík Tamás Dávid
Kandó Kálmán Villamosmérnöki Kar / 

Elektronikai és Kommunikációs  
Rendszerek Intézet

tanársegéd 2024. február 1.

Kartali Gabriella
Bánki Donát Gépész és Biztonság-

technikai Mérnöki Kar / Mechatroni-
kai és Járműtechnikai Intézet

tanársegéd 2024. február 1.


